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Protokół Nr 31/23 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

 z dnia 21 lutego 2023 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 14:45 do 15:30. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. Pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki, 

3. Pani Iwona Moraczyńska-Lilleeng – Kierownik Referatu Promocji, 

Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego Trzcianki, 

4. Pani Anna Stańczyk – Inspektor Referatu Promocji, Kultury i Sportu 

Urzędu Miejskiego Trzcianki. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca komisji pani Marta Matkowska 

witając członków komisji oraz przedstawicieli Urzędu Miejskiego Trzcianki.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska odczytała porządek 

posiedzenia, który radni otrzymali wraz z zaproszeniem na posiedzenie. 

Posiedzenie komisji przebiegało według następującego porządku: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 30/23 z dnia 19 stycznia 2023 roku. 

4. Zasady przeprowadzania otwartego konkursu ofert dla organizacji 

pozarządowych. 

5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

6. Sprawy wniesione do Komisji. 

7. Wnioski Komisji i ich realizacja. 

8. Zamknięcie posiedzenia.  



2 
 

 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 30/23 z dnia 19 stycznia 2023 roku. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

Protokół 30/23 z dnia 19 stycznia 2023 roku. Protokół został zatwierdzony  

w głosowaniu: za - 4 (jednogłośnie).  

 

Ad 4) Zasady przeprowadzania otwartego konkursu ofert dla organizacji 

pozarządowych. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska otrzymała informację mailową 

z którą się zapoznała. Dodała, że osoba, która była najbardziej zainteresowana 

tym tematem dzisiaj nie dotarła na posiedzenie komisji. Będzie ta osoba obecna 

na kolejnym posiedzeniu. Chciała dowiedzieć się z czego wynikało to, że 

niektóre kluby sportowe otrzymały dotację na poziomie zeszłorocznym oraz 

prosiła o udzielenie informacji, kto nie otrzymał dotacji. 

 Pani Anna Stańczyk poinformowała, że do końca maja br. jest 

zobowiązana do przedłożenia Radzie Miejskiej sprawozdania za tok ubiegły i 

tam będą wszystkie szczegóły dotyczące złożonych ofert, przyznanych 

dofinansowań, zrealizowanych zadań. Jest w trakcie przygotowywania 

sprawozdania za ubiegły rok, natomiast za ten rok będzie sprawozdanie w roku 

przyszłym.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska dodała, że osoby 

zainteresowane tym konkursem ofert chciałyby uzyskać informacje, jak to 

przebiega od początku do końca. 

 Pani Anna Stańczy wskazała, że w Zarządzeniu Burmistrza, w ogłoszeniu 

o konkursie ofert, tam wszystkie informacje są zawarte. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zapytała członków komisji, 

czy chcieliby zadać jakieś pytanie, jeśli nie to podziękowała paniom z Referatu 

Promocji, Kultury i Sportu i poinformowała, że zaprosi panie na posiedzenie 

komisji w kwietniu. Następnie zapytała o zakup kajaka dla UKS COPAL. 
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 Pani Iwona Moraczyńska -Lilleeng poinformowała, że jest przygotowana 

umowa do podpisania, która opiewa na kwotę 20.000,00 zł.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała za wyjaśnienia. 

Dodała, że komisja powróci do tematu zasad przeprowadzania otwartego 

konkursu ofert dla organizacji pozarządowych w kwietniu. 

  

Ad 5) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

 W trakcie posiedzenia członkowie komisji analizowali następujące 

projekty uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzcianka na lata 2023-2035 łącznie z projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poprosiła Burmistrza o 

przedstawienie projektów uchwał. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jeśli chodzi o WPF, to ona stricte 

wynika ze zmian w uchwale budżetowej, do omawiania, której przeszedł.  W 

uchwale budżetowej są takie 3 kluczowe zmiany, jakie się pojawiają. Są 

związane z zadaszonymi boiskami, wykonawca w zasadzie zakończył pracę, są 

już odbiory robione, około 3-4 tygodnie, aby te odbiory dokonać, szczególnie w 

zakresie odbiorów strażackich. Wykonawca zwrócił się, do gminy z prośbą o 

waloryzację wynagrodzenia o 8%. Nie da się ukryć, że przetarg był realizowany 

przed wybuchem wojny w Ukrainie. Te oferty, które zostały zaproponowane, 

nie przewidywały tego, co się zadziało potem, czyli między innymi skokowego 

wzrostu cen materiałów. Obsługa prawna Urzędu uważa, że nie ma co z tym 

walczyć, tylko należy przychylić się do tych uwag. Wykonawcy są nastawieni 

pokojowo do tematu i oczekują ze strony gminy jakiegoś gestu, stąd też 

proponuje się, żeby ta waloryzacja wynagrodzenia była o 3,5%. Ogólnie za 

wykonanie tych dwóch boisk wyszło 170.000,00 zł. 150.000,00 zł będzie 

pochodziło z zadania „Przebudowa ulicy Poniatowskiego”, bo po przetargu 
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wiadomo, że jest niższa kwota, a brakujące 20.000,00 zł pochodzi z odsetek z 

lokat z RFIL. Obecnie w nowych umowach, powyżej 6 miesięcy musi widnieć 

zapis obligatoryjnie o sposobie waloryzacji wynagrodzenia. Gmina obecnie 

przewiduje, że wszystkie umowy powyżej 6 miesięcy, np. w przypadku bieżni, 

czy sali przy SP3 będzie waloryzowana, w oparciu o wskaźniki z rynku usług 

budowlanych. W przypadku omawianych umów na budowę boisk zadaszonych 

w Białej i Łomnicy takich zapisów nie było, natomiast nie da się ukryć, że 

wykonawca poniósł wyższe koszty niż mogliby przewidywać i gmina chce się 

przychylić do wniosku, z tych 8% o które wykonawca wnioskuje, gmina 

proponuje 3,5%. Drugą zmianą jest wprowadzenie do budżetu pozycji pod 

nazwą Budowa Środowiskowego Domu Samopomocy, wprowadza się 1.000,00 

zł, pozwoli to rozpocząć procedurę przetargową. Gmina ogłosi przetarg, da się 

czas wykonawcom, aby złożyli oferty, prawdopodobnym jest, że wyniki będą w 

połowie marca i wówczas przed sesją marcowa, która planowana jest na 

trzydziestego, przetarg byłby rozstrzygnięty, zakłada się, że wiadomym byłoby 

już, że dofinansowanie otrzymamy, bądź nie i podczas sesji albo byśmy za ten 

1.000,00 zł podziękowali, albo byśmy proponowali wprowadzenie środków do 

zabezpieczenia tej oferty, która będzie najtańsza po przetargu.  Zarówno jeśli 

chodzi o te środki zewnętrzne jak i te środki własne, jakie wystąpią i będą 

obejmowały prace związane z zagospodarowaniem terenu, dodatkowo 

przewiduje się przy okazji tej inwestycji wyburzenie budynku przy ulicy 

Żeromskiego 8. Gmina Trzcianka to jedyny projekt z Wielkopolski, który bierze 

udział w tym konkursie. Kolejną zmianą jest wprowadzenie wysokiej kwoty 

2.025.000,00 zł na program „Ciepłe Mieszkanie”, dotyczy to budynków 

wielorodzinnych na wymianę kotłów, systemów grzewczych, ewentualnie okien 

i drzwi, bez termomodernizacji. Pochodzą te środki z WFOŚiGW. Gmina 

przewiduje, że może wpłynąć 70 takich wniosków, to oczywiście może ulec 

zmianie. Są to 3 kluczowe zmiany w uchwale budżetowej. Pozostałe zmiany 

dotyczą bardziej przesunięć. Wyjaśnił, że w dziale „Transport i łączność” w 
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rozdziale „Lokalny transport zbiorowy” zwiększa się wydatki o 4.250,00 zł do 

kwoty 35.000,00 zł na pomoc finansową dla powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego na realizację publicznego transportu zbiorowego na terenie 

powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. Wyjaśnił, że dodaje się 500,00 zł do 

lampy solarnej w Rychliku.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poruszyła temat zakupu 

kajaku dla UKS COPAL.  Uzyskała informację, że jest przygotowywana umowa 

na kwotę 20.000,00 zł, a jak wiadomo kajak kosztuje o wiele więcej.  

 Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że kajak będzie kosztował 

40.000,00 zł. W tej kwestii jest wszystko uzgodnione z UKS COPAL. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała za wyjaśnienia, 

zapytała czy są jakieś zapytania do tego punktu. 

 Radny Paweł Iwanicki zapytał Burmistrza o bieżnię przy boisku, jak 

wygląda sprawa z przetargiem, kiedy będą podane informacje, kiedy budowa 

ruszy i kiedy się zakończy, czy coś uległo zmianie? 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że generalnie nic się nie zmieniło 

jeśli chodzi o założenia budowy bieżni. Przetarg został ogłoszony, on jest do 7 

marca i 7 marca poznamy oferty. Gmina liczy na to, że te oferty zmieszczą się w 

posiadanych budżecie i że będzie można ten przetarg rozstrzygnąć. Na prośbę 

Lubuszanina Trzcianka, podjęto decyzję, że po świętach wielkanocnych 

rozpoczną się dopiero prace. Prace przewidziane są na 7 miesięcy, od 

przekazania terenu.  

 Radny Paweł Iwanicki podziękował za wyjaśnienia. 

 W związku z brakiem pytań ze strony radnych, Przewodnicząca komisji 

Marta Matkowska poddała pod głosowanie łącznie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035 oraz projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 
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 Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywie ww. projekty uchwał w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 1.  

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVI/118/15 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie określenia zasad sprzedaży 

lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy Trzcianka oraz bonifikat 

przysługujących ich nabywcom. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski na prośbę przewodniczącej komisji wyjaśnił, 

że obowiązuje obecnie uchwała Nr XVI/118/15, którą planuje się zmienić. Ta 

uchwała mówi o dosyć wysokich bonifikatach, obecnie obowiązują 90% 

bonifikaty, przy takiej sprzedaży, co oznacza, że za 10% wartości mieszkania 

takie mieszkanie można kupić. Jeśli jest to ostatnie mieszkanie do wykupu, to ta 

bonifikata może wynosić nawet 99%. Jest to bardzo dobra oferta, gmina chce z 

jednej strony wpłynąć na to, aby przypomnieć, że ta uchwała obowiązuje, 

zachęcić do złożenia wniosków o wykup, natomiast z drugiej strony ograniczyć 

czas obowiązywania tej uchwały, wobec czego pojawia się zapis w uchwale, że 

obowiązuje od 01.01.2024 r., co oznacza, że te bonifikaty przy sprzedaży 

mieszkań będą obowiązywały do końca 2023 roku. Miał nadzieję, że wypracuje 

się taką treść uchwały, która będzie mówiła o nieco mniejszych bonifikatach, ale 

które będą obowiązywały. Te bonifikaty dają możliwość nabycia mieszkania po 

naprawdę korzystnych cenach rynkowych, zawsze taka oferta będzie ciekawa. 

Na pytanie Przewodniczącej komisji o budynek na ulicy Chełmońskiego, 

wyjaśnił, że ten budynek jest przeznaczony do rozbiórki, tak jak wcześniej 

wspomniany budynek przy ulicy Żeromskiego 8, natomiast nie ma chwilę 

obecną w planach rozbiórki tego budynku na Chełmońskiego. Na razie te 

rodziny z Chełmońskiego muszą poczekać na swoją kolej. Obecnie są czynione 

starania aby zabezpieczyć 3 mieszkania komunalne, na potrzeby tych osób z 

budynku na Żeromskiego 8. Jeśli chodzi o sferę mieszkań komunalnych, to 

trochę mieszkań się zwolniło.  
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 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVI/118/15 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali 

mieszkalnych stanowiących własność gminy Trzcianka oraz bonifikat 

przysługujących ich nabywcom. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała pozytywie 

ww. projekty uchwał w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

1.  

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LX/463/14 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 24 kwietnia 2014 r. w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka 

do stowarzyszenia Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jest to uchwała wynikająca z 

uchwały budżetowej. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXVII/514/14 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 23 października 2014 r. w sprawie przystąpienia gminy 

Trzcianka do stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wieku w Trzciance. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jest to uchwała wynikająca z 

uchwały budżetowej. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0.   

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla północno-zachodniej części miasta 

Trzcianki i części obrębu Dłużewo. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że ten plan wypełnia lukę 

pomiędzy procedowanym już planem wschodniej części jeziora Sarcze, który 
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zostanie sfinalizowany prawdopodobnie w marcu, bo do 3 marca można składać 

uwagi do planu, a druga strona to plany nad Logo już obowiązujący i plan ten 

konsultacyjny projektu lewej strony ulicy Gorzowskiej z oczkiem wodnym – ten 

plan też w marcu będzie wyłożony do publicznego wglądu, po dyskusji 

publicznej i uwagach zostanie przedłożony radnym do uchwalenia. Ta 

propozycja uchwalenia kolejnego planu wynika z chęci zamknięcia tego 

obszaru, a jednocześnie uregulowania spraw związanych z tym terenem między 

Logo a Sarczem. Tam są tereny prywatne, gdzie mieszkańcy sołectwa Sarcz 

mają pretensje, że nie mogą budżetu sołeckiego przeznaczyć na wbudowanie 

tłucznia w drogi, bo te drogi są drogami prywatnymi, wewnętrznymi. Plan 

pozwoliłby na to, aby tę sytuację uregulować i własność tych terenów na rzecz 

gminy przekazać, byłyby już drogami. Z drugiej strony lasu, przy terenach ulicy 

Za jeziorem, pozwoli w sprawniejszy sposób przeprowadzić SIM-y, jak już 

będzie plan miejscowy, to procedura uzyskiwania wszystkich zgód będzie 

szybsza, a z drugiej strony rozwieje wszelkie wątpliwości, jakie działania tam 

można realizować, a jakie nie. Miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego stanowi prawo miejscowe i wszyscy będą musieli się do tego 

stosować. Studium uwarunkowań jasno wskazuje jakie są kierunki 

zagospodarowania tego terenu. 

 W związku z brakiem pytań w tym punkcie, przewodnicząca komisji 

Marta Matkowska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla północno-zachodniej części miasta Trzcianki i części obrębu 

Dłużewo. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 3, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 3.  

- Projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego na terenie gminy Trzcianka. 
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 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że dotyczy to przystanku na trasie 

Trzcianka-Łomnica, przed Dłużewem. Coraz bardziej rozbudowują się te tereny 

i mieszkają tam rodziny z dziećmi, stąd propozycja aby ten przystanek tam się 

znalazł, aby autobus mógł się tam zatrzymywać.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego na terenie gminy Trzcianka. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XX/145/04 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 24 marca 2004 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady 

Miejskiej Trzcianki. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że zmieniły się stawki za tzw. 

„kilometrówkę” i należy to uporządkować. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XX/145/04 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 24 marca 2004 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej 

Trzcianki. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0.  

 

Ad 6) Sprawy wniesione do Komisji. 

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poinformowała, że wśród 

spraw wniesionych do komisji było pismo od Stowarzyszenia Sport Events 

Trzcianka – członkowie komisji zapoznali się z dokumentami, wydruk stanowi 

załącznik Nr 1 do protokołu. 
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Ad 7) Wnioski Komisji i ich realizacja. 

 Radny Ryszard Wilant poruszył problem związany z bezpieczeństwem 

strażnicy OSP w Białej, wspomniał pozostałym członkom komisji o kilku 

sytuacjach, w których mogłoby dojść do kradzieży sprzętu gaśniczego czy 

samochodu strażackiego. W związku z tym poprosił członków komisji o 

poparcie jego wniosku, o treści: 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji wnosi o 

zainstalowanie monitoringu i kamer na budynkach strażnic OSP w gminie 

Trzcianka. 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie w głosowaniu: za – 6, przeciw -0, 

wstrzymujących się – 0.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zawnioskowała o zainstalowanie 

lampy przy przejściu dla pieszych na ulicy Wieleńskiej  przy firmie Lubmor. A 

do momentu zamontowania lampy wniosła o zamontowanie punktowych 

elementów odblaskowych tzw. „kocich oczu” przy tym przejściu dla pieszych.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zawnioskowała, aby w przyszłym 

budżecie gminy zabezpieczyć środki na montaż lampy przy łączniku pomiędzy 

ulicą Żeromskiego i osiedlem Lelewela. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że jeśli jest chęć do przeprowadzenia 

konsultacji społecznych, niezbędna w tej kwestii jest opinia Komisji 

Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji. Najbliższe konsultacje społeczne 

dotyczyłyby organizacji ruchu na obszarze ulicy Lelewela, tam gdzie jest to 

umowne rondo, najrozsądniejszym rozwiązaniem byłby ruch jednokierunkowy, 

prawostronny. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystki i Promocji zaopiniowała pozytywnie 

pomysł przeprowadzenia konsultacji społecznych.  

 Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poinformowała, że kolejne 

posiedzenie komisji będzie posiedzeniem wyjazdowym (Stan infrastruktury 
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obiektów sportowych – siłowni OSIR oraz Centrum Wędkarstwa, Turystyki 

Wodnej i Ratownictwa WOPR). 

 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Komisji 

Marta Matkowska zamknęła posiedzenie komisji.  

 

   Protokolant    Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa,  

Sportu, Turystyki i Promocji 

    

Ewelina Ćwiek              Marta Matkowska   

      

 


